
 
Kyrkogårdsnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-09-26 

Protokoll 4/2024 

fört vid Kyrkogårdsnämndens sammanträde torsdagen den 
26 september 2024 kl. 16:00-16:30, Drätselnämndens 
sessionsal 
 

Ledamöter Jan Tigerström (M) Vice ordförande 
Elvir Kazinic (S) 
Hans Strandberg (S) 
Bo Sundin (M) 
Ewa-Marie Ås (KD) 
Charlotte Zackari (S) ersätter Sara Stenudd (V) 
Mats Lindqvist (MP) ersätter Linda Runcrantz (S) 
 

Ersättare Tita Bergquist (M) 
Johan Hyltenstam (M) 
 

Övriga närvarande Jesper Jederlund Borgarrådssekreterare 
Rosa Lundmark Borgarrådssekreterare 
Svante Borg Förvaltningschef 
Göran Höglund Tjänsteman 
Isabelle Zachrisson Tjänsteman 
 

Justerare Jan Tigerström, Elvir Kazinic 
 

Datum för justering 2024-09-26 
 

Paragraf §8, §11 
 

Sekreterare Elin Jansson 

Sida 1 (5)



 
 

Kyrkogårdsnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-09-26 

§ 8 
Tertialrapport 2 för kyrkogårdsnämnden 2024  
KYF 2024/1884 
 

Beslut  
1. Kyrkogårdsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

Tertialrapport 2 2024, inklusive bilagor, och överlämnar den 
till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Särskilda uttalanden 
Särskilt uttalande lämnades av Jan Tigerström m.fl. (M) och Ewa-
Marie Ås (KD) enligt följande: 
"Det är viktigt att skötseln av Stockholms kyrkogårdar och 
begravningsplatser håller god kvalitet för att skapa trivsamma, 
trygga och tillgängliga kyrkogårdar och begravningsplatser. 
Moderaterna och Kristdemokraterna ställer sig således fortsatt starkt 
kritiska till det omfattande arbetet vad gäller att återta bland annat 
skötsel av Stockholms kyrkogårdar och begravningsplatser i egen 
regi. Exemplen på då det blivit billigare eller bättre kvalitet att 
återta verksamhet eller ansvar i egen regi är betydligt färre än det 
motsatta. 
  
Moderaterna och Kristdemokraterna vill att 
kyrkogårdsförvaltningen genom samverkan och kunskapsutbyte 
med andra förvaltningar vid driftsupphandlingar ska möjliggöra 
kostnadseffektiva och högkvalitativ renhållning och skötsel av 
stadens kyrkogårdar och begravningsplatser. 
Kyrkogårdsförvaltningen måste exempelvis bli bättre på att redan i 
upphandlingsskedet ställa krav på den service som ska göras och 
allt eftersom följa upp att den genomförs. Vi vill avslutningsvis 
poängtera att det är bra att digitaliseringen av nämndens verksamhet 
går framåt, förhoppningsvis med hjälp av den nya samordnaren 
också." 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kyrkogårdsnämnden bedömer att kommunfullmäktiges 
inriktningsmål samt nämndens egna mål för året kommer att 
uppnås. Stora projekt som byggandet av Järva begravningsplats och 
etablering av nya askgravlundar på Skogskyrkogården och 
Galärvarvskyrkogården är centrala insatser vilka avslutas under 
året. Ett delvis uppfyllt mål avser det medarbetarindex (AMI) vilket 
sjunkit något från föregående års medarbetarekät. 
  

Sida 2 (5)



 
 

Kyrkogårdsnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-09-26 

Järva begravningsplats kommer att öppna under oktober månad, 
invigningsceremoni med Olle Burell och inbjudna gäster är 
planerad till 30 september. Skogskyrkogårdens 
nyanlagda askgravplats har haft ett 30-tal gravsättningar sedan den 
öppnades i maj och Galärvarvets askgravlund kommer öppnas för 
gravsättningar under hösten. 
  
Nämnden erbjuder ungdomar feriejobb och praktikplatser inom 
ramen för Stockhomsjobb, vilket varit framgångsrikt och bidrar till 
arbetsmarknadsintegration. Samverkan med andra förvaltningar och 
instanser sker för att utveckla världsarvet Skogskyrkogården som ett 
hållbart besöksmål. Restaureringen av huvudbyggnaden vid 
Skogskrematoriet förväntas starta 2025, vilket kan påverka 
besöksmöjligheterna under arbetets gång. 
  
Nämnden har också ett tydligt klimatfokus, med målsättningen att 
bli klimatneutral och på sikt klimatpositiv. Fossilfri drift har införts 
på flera begravningsplatser och man satsar på biologisk mångfald. 
Den ekonomiska prognosen visar ett mindre överskott. 
Utvecklingsarbete inom digitalisering fortsätter, med förbättringar 
av e-tjänster och informationen på begravning.stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 KYF 2024/1884-1 Tertialrapport 2 för Kyrkogårdsnämnden 
2024 
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§ 11 
Svar på remiss - Motion om att kyrkogårdsnämnden ska 
beställa framtida byggprojekt från fastighetsnämnden  
KYF 2024/1297 
 

Beslut  
1. Kyrkogårdsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till Kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
  

Förslag till beslut 
Mötesordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
förvaltningens förslag samt eget förslag från Jan Tigerström m.fl. 
(M) vilket Ewa-Marie Ås (KD) ansluter sig till: 
  
Kyrkogårdsförvaltningens förslag till beslut: 

1. Kyrkogårdsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till Kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
  
 Jan Tigerström m.fl. (M) och Ewa-Marie Ås (KD) förslag till 
beslut:  

1.  Att tillstyrka motionen 
2. att uppdra till kyrkogårdsförvaltningen att tillsammans med 

fastighetskontoret utreda hur en organisatorisk förändring 
utifrån motionens intentioner skulle kunna se ut 

3. att därutöver anföra: 
  
"Kyrkogårdsförvaltningen är en av de mindre förvaltningarna inom 
staden som har både stora och små förvaltningsobjekt samt större 
projekt för nybyggnationer. När nämnden sällan beställer nya 
projekt kan rutiner och kompetens saknas för att genomföra större 
investeringar. 
  
Moderaterna och Kristdemokraterna ser en stor potential i ett 
närmare samarbete där fastighetskontoret bistår med metoder, 
verktyg och processer för att säkerställa att kyrkogårdsförvaltningen 
kan driva sina projekt inom givna ramar vad gäller budget, tidplan 
och kvalitet. Det är viktigt att vi tar till vara på den expertis som 
finns inom fastighetskontoret, och därför bör en vidare utredning 
genomföras för att se hur detta stöd kan formaliseras och stärkas. 
  
Vidare ser vi ett behov av att långsiktigt planera för en förändring, 
där fastighetskontoret, med rätt resursförstärkning, på sikt kan 
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överta byggprojekt från kyrkogårdsförvaltningen. Detta skulle 
möjliggöra en stärkt kostnadskontroll, bättre samordning och 
säkerställande av hög kvalitet i framtida projekt." 

Beslutsgång 
Mötesordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Jan Tigerström m.fl. (M) och Ewa-Marie Ås (KD) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kyrkogårdsnämnden har från kommunstyrelsen mottagit en motion 
om att beställa framtida byggprojekt från Fastighetsnämnden. I 
motionen föreslås att den nuvarande ordningen för fastighetsprojekt 
vid Kyrkogårdsförvaltningen ska förändras. Istället för ett 
genomförande i egen regi ska istället framtida fastighetsprojekt 
beställas av Fastighetsnämnden. 
  
  
Motivet är att Kyrkogårdsförvaltningen i linje med sitt 
verksamhetsuppdrag saknar erforderlig projektledningskompetens. 
Motionen pekar även på erfarenheter från det snart avslutade 
Järvaprojektet.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KYF 2024/1297-2 Tjänsteutlåtande - Motion om framtida 
byggprojekt 

 KYF 2024/1297-2.1 Bilaga. Motion om framtida 
byggprojekt  
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